
DANSK
F I R M A I D R Æ T
U D G I V E R :  D A N S K  F I R M A I D R Æ T S  F O R B U N D

Årsmødeby 1967: Esbjerg

Esbjerg Firma Idræt står parat til at byde deltagerne i DFIFs årsmøde 1967 velkommen
til den store vestkystby.

O K T O B E R  1967 10. Å R G A N G



j D A N S K  |

F I R M A I D R Æ T
Trykt i Kolding Folkeblads Bogtrykkeri

Redaktion: Ole Wordolff, Brinken 5 
st. v., Glostrup. Telf. (01) 961105.

Dette nummer afsendt til organisa
tionerne 9. oktober 1967.

D A N S K  Fl RMAI D R Æ T S  
F O R B U N D
(stiftet 20. januar 1946)

B esty re l se

Formand: H. Agerskov Pedersen, 
Vigerslevallé 118, Valby.
Telf. (0182) Valby 14 32.

Kasserer: Carsten Sørensen, 
Holsteinsgade 5, København 0.
Telf. (0176) Tria 39 06.

Sekretær og næstform.: Rich. Janner, 
Englandsvej 38 C, København S.
Telf. (01) 55 9173.

Ejgon Bertelsen, Porthusvej 38, 
Svendborg. Telf. (09) 2117 98.

Egon Nielsen, Saxovej 94, Odense.
Telf. (09) 12 00 44.

Henning Jensen, Havesangervej 6, 
Kolding. Telf. (055) 2 72 62.

Karl Randrup, Sjællandsgade 48, 
Esbjerg. Telf. (051) 2 7145.

Jørgen Riisom, Nålemagervej 57, 
Randers. Telf. (06) 42 60 32.

Allan Andersen, Jonstrupvej 229, 
Ballerup. Telf. (01) 97 54 57.

V_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ J

Rabatbilletter til 
SPORTSREJSER
Mellem Dansk Firmaidræts Forbund og 
Danske Statsbaner består en aftale om 
udstedelse af rabatbilletter til hold af 
idrætsfolk, der rejser udenbys for at 
deltage i idrætsarrangementer.
For udstedelse af rabatbilletter til tog
rejser, såkaldte sportsbilletter, gælder i 
korte træk følgende regler:
Billetterne udstedes kun til dobbeltrej
ser, og for at opnå rabatten skal rejse
selskabet bestå af mindst 4 personer, 
heri inkluderet eventuelle ledere. Rejsen 
skal foretages samlet både på hen- og 
tilbagerejsen, idet man ikke vil kunne 
forvente prisreduktion, såfremt deltager
antallet ændres. Sportsbilletterne udste
des med gyldighed i en måned, og man 
kan afbryde rejsen efter de almindelig 
gældende regler for dobbeltrejser. 
Rabatten er betydelig. Således kan næv
nes, at aktive idrætsudøvere og ledere 
over 21 år betaler % dobbeltbilletpris, 
og at aktive idrætsudøvere og ledere un
der 21 år betaler % dobbeltbilletpris. Så
fremt holdet er på 15 medlemmer eller 
derover, som er fyldt 21 år, gives fribe
fordring af rejselederen. Det er dog værd 
at bemærke, at passive medlemmer, på
rørende etc. kan deltage i sportsrejsen 
på lige vilkår med de 21-årige. 
Sportsbilletter udstedes på grundlag af 
en rekvisition, der i hvert enkelt tilfælde 
må indleveres til afrejsestationen i god 
tid før afrejsedagen. Rekvisitionerne 
kan fås hos forbundets sekretær eller 
på stationerne, og den skal for at blive 
behørig behandlet være forsynet med 
foreningens eller organisationens stem
pel og underskrift.
Da det kan være af betydning for et 
større holds rejse, at der skaffes den 
fornødne plads i toget, er det vigtigt, at 
rekvisitionerne på sportsbilletter indgi
ves til afrejsestationen i god tid før af
rejsedagen.
Adskillige privatbaner yder også den 
omtalte rabat, men nærmere oplysning 
herom må indhentes hos de pågældende 
baner. I øvrigt er enhver station villig 
til at give yderligere oplysninger om 
denne for idrætten så gode ordning.
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Nu er tiden kommet...
Lad der ikke være tvivl om, at Dansk 
Firmaidræts Forbund ved den nu over
ståede tipslovsrevision havde ventet et 
øget tilskud til forbundets drift og virke, 
men sådan skulle det altså ikke være. 
Inderst inde var store planer begyndt at 
spire i det forfængelige håb, at det nu 
måtte være gået op for rette vedkom
mende, at firmaidrætten måtte have 
den økonomiske støtte, der var helt af
gørende for forbundets trivsel og videre 
udvikling. Nogle af disse planer må stil
les i bero indtil videre, medens andre 
er så betydningsfulde, at en løsning må 
være fundet, inden vi næste gang tager 
en holmgang med de instanser, som ved 
at øge vort tipstilskud kan medvirke til, 
at forbundet får de rette betingelser at 
arbejde under.
De mest presserende ting, der trænger 
til en løsning, er spørgsmålet om dobbelt 
medlemsskab og spørgsmålet om en æn
dring af forbundets organisation. Disse 
to emner var da også ganske naturlige 
diskussionsemner ved formandsmødet i 
Århus den 2.-3. september, hvor for
bundsbestyrelsen fremlagde de alterna
tiver, der var til de nuværende forhold, 
som man til dels var enige om ikke 
kunne fortsætte. Og med hensyn til pro
blemet vedrørende organisationernes 
dobbelte medlemsskab har man ca. 1V2 
år til at klare det i, idet det ligger helt 
fast, at når man på ny skal ind i for
handlinger med folketingsudvalg m. v. 
ved en tipslovsrevision, må vi for vort 
vedkommende have skabt rene og klare 
linier i dette forhold.
Derfor må der gang i forhandlingerne 
med de interesserede parter, herunder 
de 4 af vore lokalorganisationer, som er 
implicerede i dette dobbeltmedlemsskab, 
nemlig FKBU, KFIU, FFF Århus og 
Lyngby-Tårbæk, idet disse også er med
lem af en anden hovedorganisation og 
modtager tipstilskud derfra.
Der blev på formandsmødet givet udtryk 
for ønsket om at få problemet løst, og
så selv om det i en overgangsperiode

kunne komme til at betyde ofre for de 
øvrige 35 organisationer, idet man er 
indforstået med, at de fire omtalte orga
nisationer ikke skal påføres tab ved at 
vælge DFIF som deres ståsted.
Dette må tages som udtryk for et stærkt 
ønske om at strække sig meget vidt 
for at undgå en splittelse af firmaidræt
ten, men slutresultatet må blive, at de 
fire organisationer vælger, hvilken ho
vedorganisation de vil modtage tilskud 
fra og dermed betragte som deres stå
sted.
At viljen til en løsning af problemerne 
ad forhandlingens vej er til stede blev 
der ikke lagt skjul på, så mon ikke der 
skulle være et godt grundlag for frem
over at skabe det fast sammentømrede 
landsforbund af firmaidrætsorganisatio
ner, der må være alle firmaidrætsfolks 
inderste ønske og mål.
Vi håber og tror det, også selv om vi 
er klar over, at det ikke er noget, der 
klares fra den ene dag til den anden. 
Men man skal i gang hurtigst muligt, 
for tiden kan nemt blive knap.
Hvad forbundets organisation angår 
presser en afklaring også på. Det ses 
klart og tydeligt af H. Agerskov Peder
sens triste beslutning om ikke at fort
sætte som formand. Hans begrundelse 
var manglende tid, da forbundets dag
lige drift efterhånden er blevet så tid
krævende, at det ikke kan forenes med 
hans daglige arbejde.
Den ny formand vil naturligvis være i 
samme situation, og derfor må han og 
de øvrige forretningsudvalgsmedlemmer 
aflastes, hvilket må ske gennem opret
telsen af et forbundskontor, og glæde
ligt var det derfor at høre organisatio
nernes formænd give udtryk for en po
sitiv holdning til det skitseforslag, 
som blev fremlagt på formandsmødet. 
Måtte vi ønske en lige så positiv hold
ning, når et forslag på rette tid og sted 
fremsættes for besluttende myndighed, 
for det var formandsmødet ikke. Kun 
orienterende.
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F ORMAN D S M Ø D E T
Dansk Firmaidræts Forbund står i den 
kommende årrække over for så mange 
store opgaver at det vil kræve en enorm 
indsats af den ledelse, som er valgt til 
at varetage firmaidrættens interesser. 
Ledelsen, hvorved bemærkes bestyrel
sen, har naturligvis dannet sig sin me
ning om, hvordan sagerne skal gribes 
an, men for ikke at stå i den situation 
at være kørt ind på et spor, som ikke 
accepteres af organisationerne og der
med repræsentantskabet, havde forbun
det indkaldt samtlige landets formænd 
for lokalorganisationerne til møde i År
hus den 2.-3. september. Meningen med 
mødet var at få en debat med formæn- 
dene om den kommende tids opgaver, 
en debat som kunne vise, om den vej 
bestyrelsen har valgt, kunne godtages 
af formændene, som ganske vist ikke på 
dette møde kunne binde sig for noget 
program, fordi mødet helt afgjort var 
uden besluttende myndighed. Men da 
man kan gå ud fra, at en formand i de 
fleste tilfælde er i stand til at tale på 
den samlede organisations vegne, er det 
ganske interessant at høre de synspunk
ter, der bliver lagt frem på et sådant 
møde.
Efter ankomsten og eftermiddagskaffen 
lørdag gik man straks i gang med pro
grammet, der indledtes med forbundsfor
manden, H. Agerskov Pedersens vel
komst. Efter denne kom formanden med

den overraskende meddelelse, at han 
ikke så sig i stand til at fortsætte på 
denne post, idet et så overvældende dag
ligt arbejde gjorde, at han måtte kon
centrere sig om det. Med denne oplys
ning om en beslutning, som ikke stod 
til at ændre, gik formanden over til at 
omtale de 5 punkter, der skulle debat
teres på mødet.
Fra bestyrelsens side havde man fundet 
det rigtigst at høre formændenes me
ning om forbundets fremtidige virke, 
herunder en omlægning af forbundets 
drift, om idrætsarbejdet, om kursusvirk
somheden, om organisationernes tilhørs
forhold og endelig om forbundets øko
nomi. Som debatoplæg fremlagde for
manden derefter de alternativer, der ef
ter bestyrelsens mening var til de be
stående forhold, som man nu måtte anse 
for at være så uholdbare, at der skulle 
en ændring til.
De deltagende formænd blev derefter 
delt op i arbejdsgrupper, og efter for
skellige udsagn at dømme var det abso
lut en god idé. Alle fik på den måde 
lejlighed til at give sit besyv med, og 
det fremgik af flere ordføreres udtalel
ser, at der snarere var for lidt end for 
meget tid til rådighed, når de forskellige 
emner skulle diskuteres.
Efter arbejdsgruppernes gennemgang 
samledes man for at høre, hvilke syns
punkter der var kommet frem. Mange

Unge Hjems Højskole i Skåde var rammen omkring DFIFs formandsmøde.
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var de forslag og kommentarer til be
styrelsens alternativer som kom frem 
efter disse gruppemøder, men alle viste 
de en vilje til at klare firmaidrættens 
problemer.
Ingen kan vel undre sig over, at det især 
var punktet vedrørende organisationer
nes tilhørsforhold, der satte gang i de
batten. Man fik her at vide, at det var 
bestyrelsens absolutte mening at få en 
klaring på dette problem med dobbelt 
medlemsskab, inden forbundet atter 
skulle til at forhandle om optagelse på 
tipsloven. Det havde været tilkende
givet over for forbundets forhandlere 
ved den i foråret førte forhandling med 
det udvalg, der var nedsat af folketinget 
til behandling af tipslovsforslaget, at 
man ved en afklaring af dette forhold 
ville få meget større muligheder for at

få sine ønsker opfyldt. Derfor skal og 
må det være et problem, som ikke be
står næste gang, der indkaldes til for
handling.
Mødet var præget af en god og saglig 
debat, og de mange ideer og forslag, 
der fremkom på mødet, vil nu indgå i 
bestyrelsens overvejelser. En koordine
ring med bestyrelsens ideer vil ske, in
den der fremlægges forslag til en beslut
tende myndighed. Der er tid til at få 
samarbejdet ideer og forslag, ligesom 
der nu også er tid til for organisatio
nerne at drøfte de alternativer, bestyrel
sen fremlagde. Og det må siges at være 
et sundt princip at få lov til at tage 
stilling til så betydende problemer no
gen tid, før den endelige beslutning ta
ges. Derfor har formandsmødet haft sin 
berettigelse.

Nyt liv i
generalforsamlingerne

af Bent E. Jørgensen.

GENERALFORSAMLINGEN

MØDETRÆTHED ?
I dag tales der meget om begrebet „mø- 
detræthed“ . Nogle foreningsledere på
står, at der slet ikke er mulighed for 
tilslutning til noget som helst. Jeg vil 
tillade mig at sætte et spørgsmålstegn 
ved denne påstand, da mine personlige 
erfaringer siger mig, at vi kan få folk 
til at deltage i møder; men der stilles i 
dag større krav til mødernes kvalitet. 
Folk vil ikke gå ud for at kede sig, når 
de kan gøre det på en lettere måde 
hjemme foran fjernsynet. Derfor må vi 
ændre mødernes form.

vigtig, men kedelig.
Generalforsamlingen er foreningens 
højeste myndighed og derfor det vigtig
ste møde foreningen afholder. Det er 
beklageligt, at den form vore general
forsamlinger har, er både kedelig og 
trættende. Det er denne kendsgerning, 
der gør generalforsamlinger til de dår
ligst besøgte møder. Det er paradoksalt, 
når vi tænker på, det er på generalfor
samlingen, foreningens ledelse skal stå 
til ansvar for sine handlinger -  eller 
mangel på samme. Det er på generalfor
samlingen, medlemmerne har mulighed 
for at fremkomme med kritik -  såvel 
den positive som negative. Det er lige-
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ledes på generalforsamlingen, vi afstik
ker rammerne for foreningens fremti
dige virke. Med andre ord, generalfor
samlingen er hjertet i foreningens liv. 
Der er i dag foreningsformænd, der er 
valgt af en enstemmig generalforsam
ling; men formanden har kun et meget 
lille mindretal af foreningens medlem
mer bag sig. Dette er ikke noget hold
bart grundlag for en foreningsleder at 
arbejde på.

SANERING SKA’ DER TIL
Grundlaget for generalforsamlingen er 
dagsordenen. Vi kan sige, at dagsorde
nen er arbejdsplanen. Denne arbejds
plan har en hel del at gøre med tilslut
ningen. Den fremtidige dagsorden kan 
f. eks. se sådan ud:

1. Bestyrelsens beretning.
2. Regnskabet.
3. Indkomne forslag.
4. Valg.

Det er disse punkter, vi skal have med 
ifølge foreningens love. Jeg ved, at ikke 
mange foreninger kan klare sig med 
denne dagsorden, da lovene siger noget 
andet; men tiden er inde til at foretage 
en ændring til det bedre, da vi ikke kan 
forvente tilslutning til vore generalfor
samlinger, hvis arbejdsplanen ikke er i 
kontakt med tiden. De fleste vil mangle 
3 punkter på denne dagsorden.
Valg af dirigent er en naturlig forete
else. Det skulle ikke være nødvendigt at 
have dette punkt med. Vi har jo ikke 
et punkt der hedder „formanden byder 
velkommen". Hvilket må være følgen, 
hvis vi opretholder „valg af dirigent". 
Protokollen er også et stykke ukrudt i 
dagsordenen. Den ligger altid før beret
ningen. Oplæsningen af protokollen vir
ker på de fleste deltagere som en „sove
pille", hvis virkning holder sig hele afte
nen. Ja! men protokollen skal godken
des vil nogle sige. Kan vi godkende pro
tokollen. Ingen kan huske, hvad der 
skete på sidste generalforsamling. Vi 
kan højst sige, at protokollen lyder 
sandsynlig. Men det, at protokollen er 
sandsynlig, er jo ikke nok til, at vi 
spilder tid på oplæsningen. Protokollen 
skal være til stede på generalforsamlin
gen, så medlemmerne kan få lejlighed

til at se i den, hvis det ønskes. Godken
delsen af protokollen skete ved sidste 
generalforsamling, den gang underskrev 
dirigenten protokollen på medlemmernes 
vegne. Hvilket betød en godkendelse. 
Eventuelt vil jeg også lade udgå. Under 
eventuelt kan vi ikke træffe beslutnin
ger. Det vi drøfter under eventuelt, kan 
vi med langt større udbytte tage med 
under debatten om beretningen.
Med saneringen rationaliserer vi gene
ralforsamlingen. Vi kan få tid til at tage 
nye ting med. Da vore medlemmer gerne 
vi have noget med hjem, når de har 
været ude, må vi forsøge, om vi ikke 
kan give noget mere på generalforsam
lingen, end vi tidligere har gjort. Vi 
får tid til at lade aftenen slutte med 
en lille debat om et emne, der har til
knytning til foreningens virke. Der er 
mange emner, jeg skal blot nævne et 
enkelt:

„Firmaidrættens betydning for 
arbejdsklimaet

Dette er et emne, der har bud til alle 
medlemmerne. Jeg vil tro DFIF er i 
stand til at skaffe kvalificerede indle
dere, så der kan blive tale om en udbyt
terig diskussion. Fremgangsmåden er 
blevet brugt andre steder med stort held.

PLANLÆGNING
Som i alle andre forhold skal der plan
lægning til, når vi skal tilrettelægge 
en generalforsamling.
Bestyrelsen skal have beretningen i or
den. Husk! der er tale om bestyrelsens 
beretning og ikke formandens beret
ning.
Planlægningen tager sin begyndelse på 
næstsidste bestyrelsesmøde inden gene
ralforsamlingen. På dette møde gennem
går bestyrelsen forhandlingsprotokollen 
for at tage de punkter ud, som skal med 
i beretningen. Vi må også gøre os klart, 
hvilke punkter, der skal med om frem
tiden.
Kassereren skal forelægge det revide
rede regnskab for bestyrelsen, så denne 
kan godkende det inden selve general
forsamlingen.
Foreningens lov angiver terminen for 
generalforsamlingens afholdelse, men 
den nærmere dato skal fastsættes, så
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bestyrelsesmedlemmerne kan reservere 
aftenen. Alt for ofte sker det, at besty
relsen ikke kan møde fuldtallig, fordi 
man er kommet for sent i gang med 
planlægningen. Tidsterminen skulle 
overholdes, og det sene tidspunkt gjor
de, at den endelige fastlæggelse af da
gen var afhængig af, hvornår forenin-

Gør indkaldelsen til et blikfang, der giver 
medlemmerne interesse for at møde.

gen kunne få lokaler. Ak ja! sådan kan 
det gå og sådan går det alt for mange 
steder.
Lokale skal lejes. Lokalet skal være af 
passende størrelse, hellere for lille end 
for stort. 50 mennesker i et lokale til 
100 giver et dårligt møde, hvorimod 50 
mennesker i et lokale beregnet til 35 
skaber aktivitet hos deltagerne. 
Kontakt til en indleder om det specielle 
emne er også noget, der skal klares på 
det tidlige tidspunkt. Aftalen med ind
lederen skal bekræftes skriftligt. Husk 
at glemme et eller andet, så I er nødt til 
at kontakte ham lige inden generalfor
samlingen, så har I en mulighed for at 
sikre jer, at han har husket aftalen. 
Indkaldelsen skal udformes. Den skal 
virke som et blikfang, så medlemmerne 
får interesse for at give møde. 
Indkaldelsen skal omfatte dagsordenen. 
Dagsordenen skal indeholde de punkter,

som lovene foreskriver samt alle andre 
punkter, som sorterer under generalfor
samlingens område.
Med dette har vi planerne så meget 
klar, som vi kan have i første omgang. 
Formanden går nu i gang med at ud
arbejde den endelige beretning, som skal 
bygges på det stel, bestyrelsen er enig 
om.

„LÅRKORT eller B IK IN I"
Formanden må meget gerne tænke lidt 
på piger, når han skriver beretningen. 
Beretningen skal være dækkende, men 
ikke for lang, så den kvæler al interesse 
hos forsamlingen, men den må til gen
gæld heller ikke være så kort, at den 
krænker forsamlingen. Den skal også 
være todelt, så den ene del udgør for
tiden og den anden fremtiden.
Når formanden har gjort sit arbejde, 
giver bestyrelsen beretningen sin ende
lige godkendelse.

INDKOMNE FORSLAG
Bestyrelsen er gerne den, der fremsætter 
de fleste forslag. Forslagene kommer 
gerne frem på den måde, at problemerne 
viser sig under arbejdet, og man enes 
om at fremsætte forslag på den kom
mende generalforsamling.

SIDSTE PLANLÆGNING
Det sidste, der sker inden selve general
forsamlingen, er en drøftelse af de for
slag, der er indkommet til bestyrelsen. 
Det er bedst, om foreningens love er 
udformet således, at de indkomne for
slag kan udsendes sammen med indkal
delsen til generalforsamlingen. -  Hvis 
dette ikke er tilfældet, må bestyrelsen 
dog drage omsorg for, at medlemmerne 
modtager forslagene inden selve gene
ralforsamlingen, så der er mulighed for, 
at medlemmerne kan sætte sig ind i 
forslagene.
Bestyrelsen må også tage stilling til, 
hvem der er villige til at modtage gen
valg, ligesom man må drage omsorg 
for, at der er et emne til dirigentposten 
til stede.
Det vil være klogt, om bestyrelsen deler 
medlemmerne imellem sig og sørger for, 
at der sker en sidste opfordring om at 
give møde.
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LIGE FØR DET SKER
Reglen må være, at bestyrelsen mødes 
en time før generalforsamlingen. Der er 
altid kommet nogle sager, der lige skal 
have en drøftelse, inden man går i gang. 
Lokalet kan måske også trænge til en 
ophængning af plakater, som har til
knytning til foreningens arbejde, f. eks. 
en plakat fra „Idrætsmærket".
NU SKER DET
Formanden indleder mødet med at byde 
velkommen. Det er også formanden, der 
leder valget af dirigenten. Når dirigent
valget er overstået, tager dirigenten le
delsen af mødet.
Dirigenten konstaterer generalforsam
lingen lovligt indvarslet, ligesom han 
konstaterer, om generalforsamlingen er 
beslutningsdygtig. Dette sker efter for
eningens love. Bestyrelsen har draget 
omsorg for, at dirigenten har fået det 
fornødne materiale.
Der kan være sket uvæsentlige fejl ved 
indkaldelsen, f. eks. kan lovene kræve, 
at indkaldelsen sker i anbefalet brev, 
men bestyrelsen har sendt indkaldelsen 
i et almindeligt brev. Dette kan kun be
tragtes som en uvæsentlig fejl. Diri
genten skal i et sådant tilfælde gøre op
mærksom på fejlen; men han skal også 
bede om generalforsamlingens godken
delse til, at han erklærer generalforsam
lingen for lovligt indvarslet. Hvis blot 
et enkelt medlem ikke kan gå ind for 
godkendelsen, må mødet hæves og ny 
indkaldelse foretages.
Dirigenten skal ikke sætte dagsordenen 
til godkendelse; men oplæse den og kon
statere om den er lovlig. Medlemmerne 
kan, hvis det ønskes og der er flertal 
derfor, få behandlet punkterne i en an
den orden, end de er opført på dags
ordenen.
BERETNINGEN
Beretningen skal have en sådan form, 
at det ægger til debat. Vi må huske 
på, at debatten om beretningen svarer 
til folketingets finanslovsdebat. Alt skal 
bringes frem, og vi bør bringe det frem, 
der ligger os på sinde. Med at lade be
retningen være det første store punkt 
på dagsordenen har vi ikke trættet med
lemmerne, og de giver sig i kast med 
debatten. Det kan være klogt, om be

styrelsen, hvis det går noget trægt med 
forsamlingen, tager enkelte punkter 
frem og efterlyser forsamlingens me
ning; det sætter gang i foretagendet og 
gør debatten levende. Dirigenten skal 
sørge for, at debatten føres i parlamen
tarisk tone.
Dirigenten må ikke foregribe en afslut
ning af debatten, men på den anden side 
må han heller ikke forhale afslutnin
gen.
Mener dirigenten, at for mange talere 
bruger for megen tid på at sige for lidt, 
kan han indskrænke taletiden, men dette 
skal der gives meddelelse om.
Når debatten har fået sin naturlige af
slutning, sætter dirigenten beretningen 
til afstemning om godkendelse.

REGNSKABET
Regnskabsaflæggelsen giver kun sjæl
dent anledning til de store problemer. 
Men det er dog en god regel, at regn
skabet skal være mangfoldiggjort, så 
medlemmerne kan danne sig et over
blik over foreningens økonomi. Det er 
vanskeligt, hvis regnskabsaflæggelsen 
sker som en oplæsning. Når debatten om 
regnskabet er afsluttet, sætter dirigen
ten regnskabet til afstemning om god
kendelse; dette omfatter i foreninger en 
meddelelse om decharge (fritagelse for 
juridisk ansvar). Det kan tænkes, ge
neralforsamlingen godkender, at regn
skabet er rigtigt aflagt, men forbehol
der sig ret til at kræve bestyrelsen til 
ansvar for sine dispositioner. Er dette 
tilfældet, kan bestyrelsen ikke deltage i 
afstemning om meddelelse af decharge.

INDKOMNE FORSLAG
Under indkomne forslag kan kun be
handles forslag, som er optaget på dags
ordenen. Der kan stilles modforslag og 
ændringsforslag.
Ofte sker det, at der opstår en længere 
debat om afstemningsformen, når man 
når til afstemningen. Det er dirigenten 
og ham alene, der afgør, i hvilken ræk
kefølge afstemningen skal ske.
Det er dog reglen, at man først stem
mer om et enten eller og derefter stem
mer om det dyreste eller videstgående 
forslag. Når man har fået et flertal, 
holder man op med afstemningen.
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VALG
Ved valgene er dirigenten blevet infor
meret om, hvem der tager imod gen
valg. Dirigenten må dog altid huske 
på, at forsamlingen har ret til at frem
sætte forslag. Dirigenten skal sørge for 
at få disse frem. Ikke mindst under val
gene stilles der store krav til dirigentens 
demokratiske sans. En fast regel må 
være, at der altid ved personvalg fore
tages skriftlig afstemning. I alle andre 
afstemninger skal skriftlig afstemning 
foretages, såfremt ét enkelt medlem 
ønsker det.

Med denne artikel har jeg givet nogle 
retningslinier for afholdelse af general
forsamling, og det er samme retnings
linier, der afstikkes for såvel ordinære 
som ekstraordinære generalforsamlin
ger. Det er udelukkende dagsordenen, 
der har en anden ordlyd. I artiklen er jeg 
kun kommet ganske lidt ind på proble
met mødeledelse; men området er så 
stort, at det kræver behandling i en ar
tikel for sig. Denne vil, hvis pladsen til
lader det, komme i næste nummer af 
DANSK FIRMAIDRÆT.

Bent E. Jørgensen.

N Æ STV ED  
blev nr. 39

Dansk Firmaidræts Forbunds 39. lokal
organisation blev Næstved Firma Klub
ber, som blev optaget på bestyrelsesmø
det, der afholdtes i forbindelse med for
mandsmødet i Århus den 2. september. 
DANSK FIRMAIDRÆT byder hermed 
Næstved Firma Klubber hjertelig vel
kommen i forbundet, og vi håber, at det 
samarbejde der her indledes mellem for
bundet, de øvrige lokalorganisationer og 
organisationen i Næstved, må blive godt 
og udbytterigt for alle parter.
Man hilser med glæde det initiativ, der 
her er foretaget fra Næstveds side. -  
Sjælland har været et u-land, når man 
ser på organiseret firmaidræt, men på 
det sidste er såvel Helsingør som Næs
tved indgået i det samarbejde, der på 
længere sigt ikke kan undgå at bringe 
frugt, og det kan forhåbentlig medvir
ke til, at endnu flere sjællandske byer 
finder anledning til at organisere fir
maidrætten og søge optagelse i DFIF. 
Næstved Firma Klubber har ved ind
meldelsen i forbundet tilslutning fra 22 
klubber med i alt ca. 750 medlemmer, 
men vi er overbevist om, at der inden 
længe vil være endnu flere foreninger, 
der ønsker at være med inden for fir
maidrætten i Næstved. Organisationen 
har alle muligheder for at vokse sig 
større, da byen, som er en af Sjællands

største, har en betydelig industri og 
handel.
Den ny organisations postadresse er:

Næstved Firma Klubber 
v/ Marius Hansen, 
Hvedevænget 125, Næstved.

D FIF’s hæderstegn til
Harry Jørgensen, FKBU

Ved en festlighed i anledning af 30 års 
stiftelsesdagen i FKBU’s fodbolddom
merklub blev unionens dommerleder, 
Harry Jørgensen, hædret med DFIF’s 
hæderstegn. Forbundsformanden over
rakte hæderstegnet for en lang og be
mærkelsesværdig indsats for firma
idrætten. Harry Jørgensen har gennem 
alle 30 år været med i FKBU’s arbejde, 
i de sidste mange år som kampfordeler. 
Til lykke med en velfortjent hæder.
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Arrangementer i vinterens løb
Organisation Dato Arrangementets art Spillested

Esbjerg 28. okt. 67 
2.-3. dec. 67 
13.-14. jan. 68 
20. jan 68 
16.-17. marts 68
9

Indvielsesstævne (fodb. - håndb.)
Indefodboldstævne
Åbent bymesterskab i indefodbold
Afsl. kampe i bymesterskaberne
Præmiestævne
Håndboldstævne

EFI-Hallen
EFI-Hallen
EFI-Hallen
EFI-Hallen
EFI-Hallen
EFI-Hallen

Ringkøbing 28.-29. okt. 67 
13.-14. jan. 68

Indefodboldstævne
Indefodboldstævne

Vesterhavs-Hallen 
V esterhavs-Hallen

DJIF 7. jan. 68 
14. jan. 68 
25. nov. 67

Indefodboldstævne (åbent) 
Indefodboldstævne (åbent) 
Bowlingstævne (åbent)

Glashallen, Fredericia
Helsingør
Århus

Silkeborg 28. okt. 67 
18.-19. nov. 67

Håndboldstævne
Indefodboldstævne

Silkeborg-Hallen 
K  j ellerup-Hall en

Slagelse 25.-26. nov. 67
17. -19. nov. 67
18. jan. 68 
? feb. 68
? feb. 68 
16. apr. 68

Danmarksmesterskaber i indefodb. 
Firmamesse — FM 67 
Handicapstævne —  badminton 
Handicapstævne —  fodbold 
Handicapstævne —  håndbold 
Mesterskabsstævne — badminton

Slagelse
Slagelse
Slagelse
Slagelse
Slagelse
Slagelse

Fredericia 4. nov. 67 
3. febr. 68

Indefodboldstævne
Indefodboldstævne

Fredericia
Fredericia

Svendborg 10.-11. feb. 68 Kom og vær med stævnet. Åbent 
stævne i badminton, håndbold, 
indefodbold og skydning (15 m)

Svendborg og Ollerup

Brønderslev ? nov. 67 Indefodboldstævne Brønderslev

Randers 30. sep. 67 
1. okt. 67 
? jan. 68

Håndboldcupstævne
Indefodboldstævne

Idrætshallen
Idrætshallen

Eyngby-Tårbæk 22. okt. 67 
19. nov. 67
25. nov. 67
26. nov. 67
27. jan. 68 
26. jan. 68 
17.-18. febr. 68 
17. marts 68

Indefodboldstævne
Jule five-a-side stævne
Badmintonstævne
Indefodboldstævne
Badmintonstævne
Indefodboldstævne
Bordtennismesterskaber
Indefodboldmesterskabsstævne

Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion 
Lyngby Stadion

Frederikshavn 17.-18. febr. 68 Invitationsstævne i indefodbold Frederikshavn

DKSI 29. okt. 67 
5. nov. 67 
18. nov. 67 
25. nov. 67 
2. dec. 67 
20. jan. 68 
27. jan. 68 
10. febr. 68 
24. febr. 68 
2. marts 68
30. marts 68

Indefodboldstævne
Håndbold- og indefodboldstævne
Håndboldstævne
Indefodboldstævne
DM - billard
DM - indefodbold Old boys
Håndboldstævne
DM - bordtennis
JM - indefodbold Old boys
DM - bowling
DM - håndbold

Dalum Hallen, Odense
Taulov Hallen, Vejle
Grenå
Sønderborg
København
Kolding
Silkeborg
Horsens
Odder
Herning
Århus

Køge 11.-12. nov. 67 
10.-11. febr. 68

Håndboldstævne
Sjællandsmesterskaber i indefodb.

Køgehallen
Køgehallen

DFIF 29. okt. 67 
16.-17. marts 68 
20.-21. april 68

Repræsentantskabsmøde
Bordtennismesterskaber
Landskursus

Esbj erg
Helsingør
Søhus
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S å  mange e r  vi!

Organisation Antal
klubber

Aktive
herrer

Aktive
damer

Aktive 
i alt

Passive 
i alt

Samlet
medlemstal

Äbenrå 39 803 57 860 290 1.150
Ålborg 95 4.089 440 4.529 2.726 7.255
Århus 111 4.534 559 5.093 3.971 9.064
Brønderslev 42 353 10 363 527 890
Brørup 15 484 484 32 516
DJIF 62 2.690 82 2.772 4.421 7.193
DKSI 59 2.402 419 2.831 3.408 6.239
Esbjerg 140 2.280 82 2.362 1.134 3.496
FKBU 222 26.085 2.912 28.997 18.806 47.803
Fredericia 64 1.921 259 2.180 1.072 3.252
Frederikshavn 52 1.055 108 1.163 1.163
Fåborg 15 236 236 786 1.022
Grenå 24 352 83 435 435
Grindsted 14 316 316 130 446
Haderslev 50 988 185 1.173 510 1.683
Helsingør 36 841 171 1.012 493 1.505
Herning 52 1.190 175 1.365 750 2.115
Hjørring 48 816 816 204 1.020
Horsens 57 3.306 354 3.660 2.427 6.087
Ikast 20 300 300 300
Kolding 93 2.533 309 2.842 874 3.716
KFIU 90 7.892 2.038 9.930 6.273 16.203
Køge 52 863 45 908 600 1.508
Lyngby-Tårbæk 45 1.318 54 1.372 772 2.144
Nyborg 28 523 52 575 140 715
Odense 83 2.280 224 2.504 1.881 4.385
Posten 38 1.706 131 1.837 1.142 2.979
Randers 110 2.747 229 2.976 1.235 4.211
Ringkøbing 16 178 6 184 107 291
Silkeborg 30 1.586 187 1.773 323 2.096
Skive 25 373 105 478 478
Slagelse 39 578 82 660 175 835
Struer 6 222 6 228 156 384
Svendborg 47 1.826 196 2.022 981 3.003
Sønderborg 29 521 59 580 298 878
Vejen 32 385 56 441 185 626
Vejle 56 1.815 140 1.955 955 2.910
Viborg 59 763 75 838 424 1.262

Total: 2.095 83.150 9.890 93.050 58.208 151.258

Ovennævnte tal stammer fra organisationernes indberetningsskemaer, men hertil 
er nu kommet Næstved med 22 klubber og ca. 750 medlemmer, således at klub
antallet har passeret 2100 og medlemstallet de 152.000.
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Bjarne Hauger forstander 
i Vejle

Bjarne Hauger, som er medlem af Dansk 
Firmaidræts Forbunds ordensudvalg, er 
blevet udnævnt til forstander for Idræts
skolen i Vejle. Bjarne Hauger har tidli
gere været tilknyttet Idrætshøjskolen 
i Sønderborg, ligesom han har haft be
røring med idrætten på mange andre 
områder. DFIF gratulerer med udnæv
nelsen og ønsker held og lykke i det 
fremtidige virke for dansk idræt.

At det ikke var helt tilfældigt, at det blev 
Palle Jensen, Århus, der vandt D F IF ’s bord
tennismesterskab 1967, viser den kendsger
ning, at han var deltager på det hold, der re
præsenterede Danmark ved europamesterska
berne i bordtennis for juniorer i Vejle den 
4.—5. august.

DANSK FIRMAIDRÆT har i forbindelse 
med den i forrige nummer bragte meddelelse 
om nye organisationers optagelse i DFIF haft 
kontakt med formanden for Helsingør Firma 
Idræt, Henning Thøgersen, som beredvilligt 
har fortalt lidt om foreningen.

Imponerende tilslutning fra starten

i øjeblikket kun tilbud på timer lørdag 
efter kl. 18 og søndag efter kl. 12, når 
der ikke spilles turneringskampe i hånd
bold og badminton. — Udendørs har vi 
ikke kunnet få nogen bane i år, men 
man har lovet os en bane nogle dage 
om ugen fra foråret 1968.
— Mange organisationer har lederman
gel. — Har man også det i HFI?
— Nej, det problem har vi ikke. Vi er 
heldige at have mange interesserede 
ledere.
— Hvordan er forholdet til den øvrige 
idræt i Helsingør?
— Det hele er så nyt endnu heroppe, 
så det kan vi ikke rigtig sige noget om

— Hvor gammel er HFI, og hvem har 
taget initiativet til organisationen ?
— Foreningen er ganske ny. Den er stif
tet 12. juni 1967, og en kreds af firma
klubber i Helsingør stod bag stiftel
sen.
— Hvor mange klubber har man i HFI ?
— I øjeblikket har vi 36 klubber.
— Hvor mange medlemmer er der i 
disse foreninger?
— Vi har på nuværende tidspunkt 1012 
aktive medlemmer og 493 passive.
—- Hvilke idrætsgrene har man på pro
grammet ?
— Vi spiller fodbold, håndbold, badmin
ton, bordtennis, hvortil kommer at vi 
løber orienteringsløb. Desuden har der 
været ønsker fremme om at få gym
nastik m. m. på programmet.
— Har man problemer med spilleplad
ser — baner og haller?
—Ja, det er svært at komme ind, selv 

om vi har 2 haller i Helsingør. Vi har

Også jeg  
tipper hver uge, -

g ø r  d u ?

Ved at tippe 
støtter du 
dansk idræt, - 
også
f i r m a i d r æ t t e n !
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endnu. Vor erfaring er endnu for lille.
— Er der chance for, at flere firmaer 
opretter klubber, der kan tænke sig at 
slutte sig til HFI?
— Ja, vi har da haft en del forespørgs
ler, så det er tænkeligt.
— Har man haft samarbejde med orga
nisationer, der i forvejen er tilknyttet 
DFIF, og er det årsagen til, at man har 
søgt optagelse i forbundet ?
— Ja. Samarbejdet er formidlet gen
nem Jernbanens IF. og Postens IF.
— Kan du give en forklaring på, hvor
for firmaidrætten på Sjælland ikke i 
større udstrækning slutter op om DFIF ?

Kun Køge og Slagelse har hidtil repræ
senteret Sjælland i forbundet.
— Mon ikke det skyldes manglende 
kendskab til Dansk Firmaidræts For
bund. Der dyrkes firmaidræt både i 
Hillerød, Frederikssund, Frederiksværk 
og andre steder i Nordsjælland, ligesom 
der også i Sydsjælland findes en hel del 
firmaklubber. Jeg tror, at øget agitation 
og oplysning om DFIF’s mål og virke 
vil medføre større tilgang til forbun
det.
—- Udgiver HFI eller nogle af de til
knyttede klubber eget medlemsblad?
— Nej.

Illlll!llll!lllllllllllllllllllllllll!llllll!lllllllll!lllllllllllllll!lllllllllllllllllllllllllin

VINTERTID ER KURSUSTID
Kursussæsonen står for døren. Vinterti
den med de lange, mørke aftener er jo 
traditionelt en periode, hvor man bruger 
en del af sin tid til at gå på kursus i. 
Utallige er de områder, hvorpå man kan 
dygtiggøre sig, og også Dansk Firma
idræts Forbund vil medvirke til at ud
danne folk på et område, der måske ikke 
har alles bevågenhed, men et område, 
der nok kunne trænge til det, nemlig 
idrætslederarbejdet. Der er i Danmark 
en kolossal mangel på ledere, og fra for
bundets side søger man at medvirke til 
at afhjælpe denne mangel gennem kur
susarbejdet. Forbundets kursusleder, 
Allan Andersen, har lavet planen over 
vinterens kursusrække, og den lover 
mange spændende ting. Vi kan således 
nævne, at der i Skive og Køge skal af
holdes foreningslederkursus, henholds
vis den 14. oktober og 25. november 
1967, begge steder fra kl. 13-22. I Ål
borg og Odense afholdes kurser om tur
neringstilrettelæggelse. Disse finder sted 
den 10. februar og den 9. marts 1968, 
og de er således en fortsættelse af af
vigte kursussæsons ,,Ta’ en lørdag fri- 
kurser“ .
Et landsdelskursus er planlagt i Juels
minde til den 20.-21. januar 1968. Her 
skal foretages en gennemgang af for
skellige mødeformer -  og herunder kom
mer man bl. a. ind på møders tilrette
læggelse, ledelse og referering m. v., 
ligesom man kommer ind på, hvordan

et lokalt bykursus kan tilrettelægges. 
Toppen på kransekagen er som sædvan
lig forbundets SØHUS-kursus, der er 
planlagt at skulle løbe af stabelen den
20.-21. april 1968, og her vil man bl. a. 
komme ind på forskellige former for 
motionsidræt. Dette landskursus er ef
terhånden blevet en institution inden 
for forbundet, der hvert år kan glæde 
sig over stor tilslutning. 
Kursusprogrammet er mere udførligt 
omtalt i en folder, som er tilsendt samt
lige organisationer, og vi kan kun an
befale vore klubledere at gennemlæse 
den grundigt. Der må være kurser af 
interesse for de fleste. Tilrettelæg så al
lerede nu deltagelse i ét eller flere af 
kurserne. Ingen vil fortryde, at de har 
været med, thi kursuslederen har gjort 
et stort stykke arbejde for at finde de 
bedste foredragsholdere og indledere. -  
Vore klubber og vore organisationer har 
brug for dygtige ledere, og fra forbun
dets side vil man gennem kursusvirk
somheden gøre sit til, at både nye og 
mere erfarne ledere står godt rustet til 
det hverv, de har påtaget sig til gavn 
for firmaidrætten i særdeleshed og for 
idrætten i almindelighed. Vel mødt! 
Som et lille PS skal nævnes, at klubber, 
der ikke har fået tilsendt den lille fol
der med omtalen af kurserne, ved hen
vendelse til den lokale organisation kan 
få udleveret denne til mere indgående 
studium af de tilbudte kurser.
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H orsens
Udendørs turneringerne fter d i</spillet

I Horsens har vi netop færdigspillet de 
udendørs fodboldturneringer. I kreds 1 
vandt Ingeniørskolen, i kreds 2 VW-fol- 
kevogne, i kreds 3 HOKI, i kreds 4 Nis
sen & Co. og i kreds 5 vandt Fa-Ta. En
delig vandtes Old-boys turneringen af 
Kirk foran Horsens Andels Slagteri.
I cupturneringen har man spillet frem 
til finalen, der er afviklet, når dette læ
ses, nemlig 24. september. Finalisterne 
er holdene fra Horsens Folkeblad og 
Teknisk Kollegium, og de skal dyste om 
den store vandrepokal, som er udsat af 
CERES Bryggerierne.
Inden for de forskellige udvalg og i be
styrelsen er man i fuld sving med at 
forberede efterårs- og vintersæsonen. I 
bordtennis vil man i år forsøge sig med 
2-mands hold for at søge turneringerne 
afviklet lidt mere smidigt. Skydningen

Esbjerg1

Tyvstart i E

Esbjerg Firma Idræt kan nu snart se 
en ende på det store arbejde, der gen
nem nogle år har været lagt i opførel
sen af EFI-Hallen, Esbjerg Firma Idræts 
egen sportshal. Utallige arbejdstimer af 
utallige mennesker har nu givet et re
sultat, som nok er værd at vise frem. 
En ualmindelig smuk hal med meget 
nær de ideelle forhold for byens firma
idrætsfolk står klar til at blive taget i 
brug, ja helt ærlig, den er taget i brug. 
Den 15. august var man så langt frem
me, at hallen kunne tages i brug, men 
den officielle åbning finder først sted

foregår i år på skydebanerne ved DSBs 
godsstation, hvor såvel enkeltmands- 
som holdskydningen afvikles. Kegletur
neringen afvikles på banerne ved Byg
holm Parkhotel, i hvert fald så længe 
man kan, for man går med skumle pla
ner om at nedlægge keglebanen til for
del for en udvidelse af hotellet, og så 
bliver keglespillerne hjemløse. Det er 
håndboldspillerne i forvejen om vin
teren, da man endnu ikke har fået en 
idrætshal i Horsens. Der ligger planer 
om opførelse af 3 haller, -— men selve 
igangsættelsen trækker ud grundet be
skæftigelsessituationen og naturligvis 
også den økonomiske situation. Man 
forventer ellers den kommende firma
idrætssæson indendørs større end tid
ligere. Forespørgslerne tyder herpå.

G.Kr.

FM -Hallen

den 28. oktober i forbindelse med Dansk 
Firmaidræts Forbunds repræsentant
skabsmøde her i byen. Vi glæder os til 
at byde såvel lokale som udenbys gæ
ster inden for i vor egen firmaidrætshal. 
(DANSK FIRMAIDRÆT vender tilbage 
til EFI-hallen, når den er officielt ind
viet. Red).
På den sportslige front går man for 
øvrigt i gang ca. 1. oktober med både 
badminton-, håndbold- og indendørs fod
boldturneringer, alle i vor nye hal, hvor 
de aktive vil få helt ideelle forhold at 
spille under.
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Silkeborg*
I  dendorsstesonen afsluttet

I 11-mands fodboldturneringen vandtes 
A-rækken af Bankerne foran DAB. — 
Bankerne har gennem 5 år klaret en
2. plads hjem, men får altså nu for før
ste gang deres navn på den af bogtryk
ker Orla V. Jensen udsatte pokal. I B- 
rækken vandt Arbejdsmændene foran 
Papirfabrikken, men da Arbejdsmænde
ne er i kontingentrestance, bliver Papir
fabrikken vinder af turneringen. 
7-mands fodbold omfatter 3 rækker, og 
her vandtes A-rækken af Posten I, B- 
rækken af Winkler & Winsløw og Old- 
boysrækken af DSB. I denne sidste ræk
ke kunne man godt ønske sig lidt flere 
deltagende hold. Kun 5 var med i denne 
turnering.
7-mands cupturneringen dannede afslut
ningen på denne sæson. Kun 15 hold 
havde tilmeldt sig, da fristen for til

meldelse udløb. 10 hold mere kunne ha
ve været med, hvis tilmelding havde fo- 
religget, men de klubber, der ikke fik 
hold med, må huske at tilmelde sig til 
tiden, næste gang vi kalder. Vinder af 
cuppen blev Silkeborg Anis med Læ
rerne som nr. 2. DSB vandt også her 
Old-boysrækken.
Håndbold for herrer vandtes i A-ræk
ken af Posten, og i B-rækken af D.A.B., 
medens damerækken vandtes af HB, — 
men da HB-pigerne havde anvendt en 
ulovlig spiller, må de finde sig i, at Fø- 
tex  får pokalen.
Den tilstundende vintersæson begynder 
for vort vedkommende med det årlige 
håndboldstævne i Silkeborg-Hallen den 
28. oktober, men forinden er præmierne 
til ovennævnte vindere uddelt på vort 
repræsentantskabsmøde den 15. septem
ber. K.H.J.

Nyborg
Vidt frem skredne byggep laner

I Nyborg har vi afsluttet 1. halvdel af 
turneringen i såvel håndbold som fod
bold. — Den 29.—30. juli holdt vi cup
turnering i både håndbold og fodbold 
på vor bane ved „Nyvirke“ , og i forbin
delse hermed var opstillet forskellige 
boder. Lørdagen gik med pænt besøg, 
mens regnen ødelagde søndagens arran
gementer, hvorfor vi ikke fik det for
ventede overskud til vort påtænkte 
idrætsanlæg. Den 26. august holdt vi 
vort store midnats-show fra kl. 21,00 
til 02,30, hvilket gav et nogenlunde over
skud, men anstrengelserne var større 
end overskuddet. Kunstnerne var f.f. og 
de godt 500 tilskuere fik en dejlig aften, 
så det animerer til fortsættelse.
Den 21. september har vi holdt vort år
lige ånde- og flæskespil med 80 gevin
ster, og vi regner med et overskud på 
ca. 1000 kroner.

Den 30. september holder vi efterårsfest 
på det ny hotel „Hesselet" (det med 
geisha-pigerne). Vi begynder med det 
store kolde bord og slutter med dans 
til ud på de små timer.
I september har vi ligeledes den årlige 
bryggeritur, hvor direktøren overrækker 
,,Carlsmindepokalen“ .
Nyborghallen er bestilt til et stævne 
den 13. og 14. januar 1968, og endelig 
en dag i april måned til Nyborgmester- 
skabet i indefodbold, hvor der kæmpes 
om den af AKTUELT udsatte pokal. 
Det sidste nye er, at vi agter at leje 
den nye Rolfhal til en fortløbende tur
nering i indefodbold og håndbold hver 
mandag fra januar og sæsonen ud. Der 
er givet foreløbigt tilsagn herom fra 
hallens side.
I de sidste dage er der indmeldt en ny 
forening i vor organisation, så det går 
stadig fremad. H.D.
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Ring:kol)iiig
Afslutn ingen  p å  som m erturneringerne

Vi er nu færdige med sommerturnerin
gerne, som har været en stor succes. 
Vi havde 5 hold med i 11-mands tur
neringen og 13 hold i 5-mands turnerin
gen, og det synes vi selv er godt, de 
små lokale forhold taget i betragtning. 
Vinder af 11-mands turneringen blev 
Nordsøværftet, der for sejren fik den 
af Ringkøbing Byggeindustri udsatte 
pokal. Lem Pumpefabrik vandt 5-mands 
turneringen og fik herfor den pokal, 
som Nordsøværftet havde udsat.

Vi er klar til at gå i gang med vinterens 
turneringer, som kommer til at omfatte 
fodbold, håndbold, skydning og bord
tennis. Der er tilmeldt 24 hold til fod
bold, som vi har delt op i 3 rækker, 
6 hold til herrehåndbold, 4 til damehånd
bold samt 50 mand til skydning. 
Desuden har vi planlagt at afvikle et 
amtsmesterskab i fodbold den 29. okto
ber, samt et åbent stævne i indefod- 
bold den 13.—14. januar i Vesterhavs- 
hallen, Ringkøbing. T.C.

K olding'
Goti sæson i K o ld in g

Efter den eksplosive vækst sidste vin
ter var det ikke uventet, at man i Kol
ding ville få forøget tilgang også uden
dørs. Det blev da også tilfældet, idet 
der kunne noteres en pæn fremgang 
fra 48 til 62 fodboldhold, og ligeledes 
yderligere et par håndboldhold til i alt 
17.
Nu hvor alt udendørs er afviklet, kan 
man se tilbage på følgende vindere: 
Fodboldmestre for andet år i træk 
DDMM og Kraftemballagen, Diskon
tokassen, Føtex, Far vekælder en, Gim- 
bel, ASK og Lunderskov Andelsmejeri 
i de øvrige rækker.
Cupturneringen blev vundet af Karl

Møller over IF Posten med 1—0, og 
havde Folkebladet som vinder over Fol- 
kebanken i 7-mandsfinalen. Håndbold
mestre blev Kraftemballagen og pigerne 
fra FDB.
I øvrigt har Kolding uden større festi- 
vitats passeret de 15 år. Dog fandt man 
anledning til på det halvårlige møde at 
indstifte en lederpris. Den blev over
rakt Gudmund Willatsen, som har væ
ret mangeårig formand for sin klub, 
Saxildhus, formand for KFS i en pe
riode, formand for KFS første vinter
sportsudvalg og nuværende formand for 
KFS’ badmintonafdeling. — En velfor
tjent hæder.

K ø g e

AO i n  og  K V K  blev de sidste vindere

Den udendørs sæson i Køge er netop 
afsluttet. Det sidste arrangement var 
7-mands fodbold, som vi har afviklet 
for første gang, men absolut ikke for 
sidste. Det blev en god succes, og hol
dene var meget glade for at spille dette 
nye spil. Vi fik nogle spændende kampe

at se, og flere overraskelser var der 
også, men det skyldes måske, at vi i 
denne turnering har udelukket de akti
ve, som har tilladelse til at deltage i 
vor 11-mands turnering, dog højst med 
4 på hvert hold. KVK  mødte i finalen 
Slagteriet, som blev slået 7—1. Juncker,
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der sidste år vandt danmarksmester
skabet i Fredericia, blev slået i de ind
ledende finalerunder, ligesom andre 
sædvanligvis stærke hold led samme 
skæbne.
Cupturneringen, som vi i august spillede 
for 11. gang, blev overraskende vundet 
af NOPA, der i finalen vandt over Mu
rerne med 4—1. Det har i nogen grad 
øget værdien af Kosangas-Pokalen -— 
som har en ret sjælden historie. Den 
har været udsat fra starten, og i de 11 
år er der kommet 10 forskellige navne 
på den; der er vist ikke mange vandre
pokaler, der kan holde så længe, når

man tager i betragtning, at de fleste 
hold har været med til at spille om den 
gennem mange sæsoner. NOPA slog på 
deres vej flere gode hold, og det over
raskende i sejren ligger vel også i, at 
holdet spiller i serie II. Flere serie I- 
hold måtte „neje" sig undervejs.

I den kommende vinter forsøger vi os 
igen med noget nyt, idet vi tager bad
minton på programmet. Det skal dog 
kun være på motionsbasis, idet vi ikke 
afholder konkurrencer i denne sports
gren. Alligevel håber vi også her på 
god tilslutning. -ses

Vejle
Der sh er noget i Ve jle

Vi er nu blevet færdige med vor som
merturnering i fodbold, hvortil vi igen i 
år har haft rekordtilslutning med 58 
hold, fordelt med 29 7-mands hold og 
29 11-mands hold. Sidstnævnte turne
ring blev atter i år vundet af Brdr. 
Michaelsen, der hermed for andet år i 
træk kan smykke sig med titlen: By
mester, Holdet er godt spillende, hvilket 
bl. a. fremgår af, at de klarede sig flot 
ved FIRMAIDRÆTTENS DAG i Ran
ders.
I 7-mands fodbold fik vi en ny byme
ster, idet Funder klarede sig til tops.

I denne turnering skete der det, at sid
ste års mester, Vejle Dampvæveri, blev 
sidst og nu må rykke ned. Ja, sådan kan 
det gå.
I øvrigt ser vi med forventning frem til 
næste år, hvor vort nye anlæg kan stå 
færdig, således at vi kan få samlet alt 
under ét. Anlægget blev den 11. august 
overdraget Vejle Firma Sport af kom
munen, som dermed har givet firma
sporten det blå stempel. Vi er allerede 
gået i gang med fodboldbaner og klub
hus, så man kan nok sige, at der i øje
blikket sker noget i Vejle. Å.J.

Slagelse
Festlig  som m er afslutning i S . F . S .

Det blev alle tiders dejlige dag, da SFS 
festligholdt sin afslutning på sommer
sæsonen 1967. Det skete lørdag den 26. 
august, og vi begyndte med afviklingen 
af håndboldcup for alle i pointsturne
ringerne deltagende hold. En masse 
kampe med overraskende resultater 
imellem. Efterhånden nåede vi frem til 
de endelige vindere, for damernes ved

kommende efter forlænget spilletid og to 
omgange straffekast. Finalen i 5-mands 
fodboldcup afvikledes efter forskellige 
gaveudvekslinger under stor publikums
interesse, idet jo ikke alle kendte dette 
lille, delvise bandespil. Man fornøjede 
sig meget over hurtigheden i dette spil. 
Mest forventning stillede man dog til 
finalekampen i 11-mands fodbold. De to
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finalister havde gjort meget ud af denne 
kamp med diverse gaver til hinanden, 
fuglebur med y2 abe til dommerne, hur
tigmalere i gang med gode slogans og 
søde piger med plakater. Det feststemte 
publikum gjorde sit til, at det sports
lige også kom i højsædet, selv om kondi
tionen i sidste del af kampen gjorde 
udslaget til en 5—O-sejr. Om aftenen 
efter de mange bråvallaslag, samledes 
ca. 350 medlemmer til spisning og fest
aften, hvor 26 pokaler uddeltes. Man 
nød samværet, den gode mad, de hygge
lige lokaler, dansen m. v., så uret viste 
3, inden det blev tid til at bryde op ef

ter en dejlig firmasportslørdag i Sla
gelse.
Og så er vor vintersæson i øvrigt startet 
den 11. september, igen i år med fod
bold, håndbold og badminton på pro
grammet. Desuden har vi inviteret til 
skak, idet flere har spurgt, om det ikke 
kunne lade sig gøre at få også dette 
med. Og selvfølgelig —  alt efter ønske — 
så vidt muligt. Foran står endvidere vor 
store byudstilling FIRMAMESSEN 1967 
i november — et stort arbejde, der for
håbentlig igen kaster noget af sig til 
foreningen, Så vi ligger ikke på den 
lade side i Slagelse. B.S.

Brønderslev
Word itjdsk' firnifiitirætsstævne
Søndag den 27. august afvikledes på 
vort baneanlæg her i Brønderslev et 
nordjysk firma-idrætsstævne med delta
gelse af 7-mands fodboldhold fra Fjer- 
ritslev, Hjørring, Frederikshavn, Hirts
hals, Hobro, Alborg, Åbybro og Brøn
derslev og 11-mands hold fra de samme 
byer med undtagelse af Hjørring og Ho
bro. Stævnet, der var begunstiget af et 
pragtfuldt vejr, havde samlet godt 200 
mennesker, idet de forskellige byer hav
de benyttet stævnet til „familieudflugt". 
Stævnet klappede fint, selv om der jo 
uundgåeligt var enkelte små „skønheds
fejl" i arrangementet hist og her, som 
man jo kun kan lære en hel del af. Man 
var fra alle sider enige om, at stævnet 
skulle være en årligt tilbagevendende 
begivenhed — fulgt op også af et inde- 
fodboldstævne i vinterens løb.
11-mands turneringen, der gennemfør
tes med sammensatte firmahold fra de 
enkelte byer, blev afviklet i to puljer a 
3 hold, der spillede alle mod alle. Pulje 
A med Frederikshavn, Ålborg og Hirts
hals, blev vundet af Frederikshavn, og 
pulje B (Brønderslev, Fjerritslev og 
Åbybro) af Fjerritslev, efter at de tre 
hold havde afviklet en straffesparkkon
kurrence, idet vi oplevede det særsyn, at 
alle 3 hold stod a points og havde samme

målaverage (1,00). I finalen sejrede 
Frederikshavn derefter over Fjerritslev 
med 5—1 og fik overrakt en af Ålborg 
Firma-Sport udsat, evigt vandrende 
pokal.
7-mands turneringen, der gennemførtes 
med rene klubhold fra byerne, spilledes 
ligeledes i 2 puljer a 4 hold. I pulje C 
havde vi Hobro, Hjørring, Fjerritslev og 
Brønderslev, og her vandt Hobro med 6 
points. Pulje D havde Ålborg, Åbybro, 
Frederikshavn og Hirtshals. Vinder blev 
Ålborg med 5 points. Slutkampen stod 
derefter mellem Nordstrøm A/S fra Ho
bro og De danske Spritfabrikker fra Ål
borg. Sidstnævnte vandt med 4—2 og 
fik overrakt en af Frederikshavn Firma- 
Sport udsat, ligeledes evigt vandrende 
pokal.
Stævnet, der begyndte kl. 10, var fær- 
digafviklet kl. 18 —  og et dejligt stævne 
var dermed tilendebragt.
Vi kører i øvrigt med de normale tur
neringer — 11-mands og 7-mands fod
bold, håndbold for såvel herrer som da
mer, samt bordtennis og badminton. — 
Desuden den i år startede krocketturne- 
ring, som har vist sig at være en mæg
tig succes med god tilslutning — og 
endnu større tilslutning næste år efter 
interessen at dømme.
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F redericia
Landsstævne i 7 m ands fodbold

Holdet fra Hagen & Sørensen

Søndag den 13. august 1967 var Frede
ricia Fag- og Firma-Idrætsforbund vært 
ved landsstævnet i 7-mands fodbold. —- 
Vejrguderne var med os, idet vi spillede 
i fint vejr.
Det var, set med vore øjne, et godt stæv
ne, der forhåbentlig vil medvirke til at 
udbrede 7-mands fodbolden inden for 
firmaidrætsorganisationerne, hvor denne 
form for fodbold er særdeles velegnet. 
Stævnet bød på i alt 39 kampe, og man
ge af dem var meget spændende, og 
spændingen blev holdt lige til sidste 
kamp — finalen — mellem Hagen & Sø
rensen, Odense, og Pelicanen, Fredericia, 
Efter den ordinære kamp havde man 
ikke fundet vinderen, men heller ikke 
omkampen gav en vinder. Der måtte så
ledes straffespark til, før Hagen & Sø
rensen kunne trække sig tilbage som 
stævnevinder med en samlet sejr på 
5—3. H.E.B.

Å Uborg*
H ektisk  a fs l utninf/ p å  fodboldsæ sonen

Fodboldudvalget afvikler og har afvik
let hele 3 turneringer som afslutning på 
sæsonen, nemlig CUP-turneringen, der 
havde finalen den 6. september, ÅL- 
BORG-mesterskabet 67 mellem række
vinderne fra sommertumeringen, samt 
EFTERÅRSTURNERINGEN med 13 
deltagende hold (uden JBU-spillere) og 
finale den 1. oktober. Fodboldudvalget 
havde endvidere på grundlag af indbe
retninger i form af points på sommer
turneringens indsendte holdkort, fundet 
frem til „årets dommer" i ÄFS, og det 
blev Leo Sloth, men der var stor spæn
ding. Der var således mellem nr. 1 og 
3 kun 5 points. De tre første skal virke 
som dommere/linievogtere ved oven
nævnte tre turneringers finale kampe, -— 
ligesom Leo Sloth får overrakt udval
gets vandrepokal for 1967.
Søndag den 27. august afviklede Brøn

derslev Firma Sport et nordjysk firma
idrætsstævne, men mere herom under 
Brønderslev-rubrikken.

Det kan da oplyses, at vor formand, 
Ejvind Nielsen, har repræsenteret ÅFS 
ved formandsmødet i Århus, og at vi na
turligvis også sender repræsentanter til 
repræsentantskabsmødet i Esbjerg.
Her i unionen har vi også besluttet at 
indkalde til formandsmøde i løbet af 
efteråret 67. Det er påkrævet med et 
sådan møde, hvor vi skal have drøftet 
kommunikations- og effektivitetsproble
mer, arbejdsgangen i klubberne, inter
essen for arbejdet i det hele taget. En 
god og kraftig debat om alle forhold 
ÅFS vedrørende kan kun medvirke til 
at mildne luften for unionens efterhån
den hårdt engagerede udvalg.

P.H.N.
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D K S I
Dunste mester stente i fodbo ld

Lørdag den 5. august kårede DKSI de 
danske mestre i fodbold ved et stævne 
i Odense. Som kredsmestre havde kva
lificeret sig fra København Hafnia, fra 
Sjælland DAK, Roskilde, fra Jylland Nr. 
Sundby og fra Fyn BOE, der ligeledes 
var vært ved stævnet. Semifinalerne fik 
til resultat, at DAK vandt 2—0 over 
Hafnia, og Nr. Sundby slog BOE med 
4—2. I finalen var jyderne klart de

stærkeste, og Nr. Sundby blev danske 
DKSI-mestre med en sejr på 6—2.
I øvrigt har vi i Jylland i år udvidet 
turneringen således, at der spilles en 
pointsturnering i 4 kredse, og vi har 
allerede fundet frem til kredsvinderne, 
som blev Sæby, Flæskehallen, Århus, 
Tulip, Vejle, og Rødding. Disse fire hold 
mødes senere til et finalestævne.

S.L.

SA G T OG S K R E V E T  siden sidst
Sportens betydning erkendes nu om da
ge fra alle sider, at dyrke sport udvik
ler ikke alene legemet, men også karak
teren, livsglæden og arbejdsglæden. Der 
vil altid være en styrke i at kunne 
samarbejde, både i den travle hverdag 
og i fritiden.

{Borgmester Børge Jensen, 
Nyborg)

Det anslås, at der i dag er idrætsledere 
herhjemme på i alt ca. 200.000 poster. 
I betragtning af, at idrætsorganisatio
nerne har et samlet medlemstal på knap
2.200.000 (82.000 dyrker firmaidræt),
synes antallet af ledere at være impo
nerende stort. Det er imidlertid ikke til
fældet, da mange ledere bestrider ad
skillige poster -  undertiden en halv snes 
stykker.
Det er ikke usædvanligt, at en travlt 
engageret leder både er formand og kas
serer, medlem af en række udvalg, dom
mer eller instruktør ved træningen og 
holdleder om søndagen. Dertil kan kom
me tillidsposter i hovedorganisationerne. 
Det menes i hvert fald, at der sagtens 
kan bruges så mange flere ledere, at an
tallet af lederposter i dansk idræt kan 
forhøjes fra de 200.000 til 300.000.

(Fra Samvirke, der udgives 
af Fællesforeningen for 
Danmarks Brugsforeninger)

Det viser sig desværre, at der er klub
ber, som endnu ikke har forstået, at 
firmaklubber ligesom alle andre klubber, 
der kommer på stadion, er underkastet 
kommunens regulativ for ophold på sta
dion. -  -  — Vi har bedt stadioninspek
tøren indberette til forretningsudvalget, 
når sligt sker igen. Så vil vedkommende 
klub blive forment adgang til stadion, 
for nu vil vi have en ende på de klager.

(Fra Nyt fra LTFU, med
lemsblad for Lyngby-Tårbæk 
Firmaidræts Union)

Ja, så prøver vi at komme i gang med 
vores lille idrætsblad. Der har jo væ
ret en pause i bladets fremstilling, som 
desværre måtte stoppe helt på grund af 
visse vanskeligheder. I vor nød for at få 
startet et nyt medlemsblad fik vi tilbud 
på en duplikator, og ved et bestyrelses
møde blev vi enige om at prøve selv at 
starte med at trykke et blad. Vor kas
serer sprang til med det samme, og det 
medførte, at det straks blev kaldt T.T.T. 
(Thyge Thygesens trykkeri).

(Fra FLIK-NYT, medlems
blad for Flyvestation Værløse’s 
civile Idrætsklub).
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